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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 6. 3. 2013 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 430 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2 od 15.00 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2) Schválení zápisu z jednání dne 20. 2. 2013 
3) Grantové řízení hl. m. Prahy pro rok 2013 v působnosti odboru ZSP MHMP - 

schválení návrhu dotací 
4) Zdravé město Praha 2013 - informace o jednání grantové komise 
5) Různé 

Jednání výboru zahájil v 15.05 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomno 6 členů. Výbor je 
usnášeníschopný. 

Jednání byli přítomni Ing. Radovan Košťál, v průběhu jednání se dostavila Ing. V. Šenarová 
– občanské sdružení Za naší budoucnost. 

ad 1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
Schválení programu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena L. Teska Arnoštová. 

Hlasování v 15.07 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 20. 2. 2013 
Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.08 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 3) Grantové řízení hl. m. Prahy pro rok 2013 v působnosti odboru ZSP MHMP -  
          schválení návrhu dotací 
M. Ludvík sdělil, že v programu A – granty v oblasti zdravotnictví jsou 3 projekty Fakultní 
nemocnice v Motole, proto je ve střetu zájmu. Vzhledem k tomu, že se bude hlasovat podle 
programů a ne podle jednotlivých projektů, může hlasovat. 

V 15.10 se dostavila G. Kloudová, přítomno 7 členů. 

Program A – granty v oblasti zdravotnictví: 

Doplňující informace k zaslanému materiálu podala A. Weberová, odd. grantové podpory 
ZSP MHMP.  

Pro rok 2013 byly vyhlášeny následující programy (v závorce uveden počet přijatých 
žádostí): 
I. zdravotní služby (39) 
II. doplňující služby pro osoby se zdravotním postižením a chronicky nemocné (71) 
III. program zdraví (57) 
IV. paliativní péče (8) 

Celkem žadatelé podali 175 projektů, z toho je 37 nových. Počet projektů meziročně stoupl 
o 7 %. Po formální kontrole byly žádosti předány k hodnocení externími odborníky, 5 žádostí 
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je navrženo k vyřazení z formálních důvodů, a proto nebyly posuzovány. Alokovaná částka je 
20 mil. Kč. Celkem je požadováno cca 45,6 mil. Kč, pro 170 hodnocených projektů cca 
44,9 mil. Kč. 

Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti zdravotnictví, sociálních služeb a 
protidrogové prevence (grantová komise) projednala 4. 3. 2013 návrhy na udělení grantů, 
souhlasila s vyřazením 5 projektů a rozdělením celkové částky 20 mil. Kč bez ponechání 
rezervy. Tento návrh byl postoupen k projednání výboru.  

K návrhu nebyly vzneseny připomínky. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP souhlasí s rozdělením částky 20 mil. Kč pro jednotlivé projekty žadatelů dle 
návrhu grantové komise bez ponechání rezervy. 

Hlasování v 15.15 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

Program B – granty v oblasti sociálních služeb: 

Doplňující informace podala H. Prokopová Nesrstová, vedoucí odd. grantové podpory. Pro 
rok 2013 byly vyhlášeny pouze jednoleté granty. Program J1 zahrnuje většinu druhů 
registrovaných sociálních služeb, program J2 je primárně určen na sociální služby pro osoby 
bez přístřeší, program J3 zahrnuje sociální poradenství pro vybrané cílové skupiny uživatelů 
sociálních služeb, program J5 je určen pro městské části na financování služeb lokálního 
charakteru – pečovatelská služba, nízkoprahová zařízení pro děti a mládež. Pro výpočet 
rozdělení dotace v programu J5 byla použita statistická data z předchozího roku z důvodu 
změny systému vykazování dat (např. příspěvek na péči, mimořádné výhody) – data z roku 
2012 by pro výpočet nebyla kompatibilní. Dále bylo upozorněno na 4 organizace, u kterých 
došlo k dramatickému propadu financování ve státní dotaci MPSV – u organizace Domov 
Sedlec SPMP o.p.s.; u domova se zvláštním režimem, který provozuje Asociace pomáhající 
lidem s autismem - APLA Praha, Střední Čechy, o.s., (do roku 2012 financovaný přímo 
prostřednictvím MPSV, od roku 2013 byl převeden k financování pouze kraji - na 8 klientů 
domova jsou 2 z HMP); u organizace Společnost DUHA - integrace osob s mentálním 
postižením a u organizace NADĚJE o.s. HMP žádá o navýšení dotace MPSV mj. i pro tyto 
organizace. 

M. Semelová požádala o podklady k jednání v sociálním výboru PS PČR a dotázala se, 
v jaké míře snížení státní dotace ovlivní či ohrozí existenci některých služeb. 

O. Počarovský upozornil na organizaci Magdaléna, o.p.s., která poskytuje adiktologické 
služby a na to, že pro službu kde žádá o sociální grant, nemá certifikaci. T. Klinecký vysvětlil, 
že některé služby v oblasti protidrogové prevence – např. tato následná péče - musí být 
registrovány podle zákona o sociálních službách, potom jsou také financované 
prostřednictvím dotací na sociální služby. Dále O. Počarovský upozornil na financování 
Terapeutické komunity Mýto, provozované Českou asociací pro psychické zdraví, kterou by 
doporučoval zafinancovat více. 

Navrhl tedy 2 pozměňující návrhy k navrženým dotacím: 
1. Snížit dotaci pro Magdalena o.p.s. na 0 Kč a o ušetřenou částku navýšit dotaci pro 

Terapeutickou komunitu pro mladé lidi s duševním onemocněním (ČAPZ). 
Přítomno 7 členů, pro hlasovali 4 členové, proti 0, zdrželi se 3 členové. 
Návrh nebyl přijat. 
2. Navýšit dotaci pro Terapeutickou komunitu Mýto (ČAPZ) o 100 tis. Kč ponechaných 

grantovou komisí jako rezerva. 
Přítomno 7 členů, pro hlasovali 4 členové, proti 2 členové, zdržel se 1 člen. 
Návrh nebyl přijat. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP souhlasí s rozdělením částky 65,831 mil. Kč pro jednotlivé projekty žadatelů dle 
návrhu grantové komise ponecháním rezervy 100 tis. Kč. 



 

- 3 - 

Hlasování v 15.40 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

Program C – granty rodinné politiky: 

Předem rozeslaný materiál doplnila K. Pádecká informacemi o průběhu řízení. Program C 
navazuje na program J4 vyhlašovaný v minulých letech v rámci sociálních služeb. V roce 
2013 bylo přijato celkem 62 žádostí s celkovým požadavkem cca 12,8 mil. Kč při alokaci 
4 mil. Kč. K. Pádecká upozornila na základní rozdíl tohoto dotačního programu – program je 
pouze pro neregistrované činnosti a služby zaměřené na realizaci rodinné politiky. Nejvíce 
dotované jsou služby podpory rodiny – 21 projektů 

Rozdělení dle podprogramů: 
1. Služby podpory rodiny  
• podpora činností zaměřených na slaďování rodinného a pracovního života 
• podpora poradenství v oblasti rodinného života 
• mateřská a rodinná centra 
Celkem žádostí 36 
Návrh podpory – počet projektů 21 

2. Služby náhradní rodinné péče 
• podpora činností zaměřených na diagnostiku žadatelů, provázení při příjmu dítěte do 
rodiny a další provázení náhradních rodičů, dle jejich potřeb a zájmů 
• podpora doprovázení dětí a mládeže v náhradní rodinné péči a výchovné péči, zaměřené 
na posilování jejich samostatnosti, rozvoje jejich schopností a podpory začleňování do 
běžného každodenního života 
Celkem žádostí 4 
Návrh podpory – počet projektů 3 

3. Služby prevence nežádoucích jevů souvisejících s životem rodiny 
• sanace rodiny - činnosti podporující rodiny v krizi, ohrožené sociálním vyloučením, 
odebráním dětí 
• rekreační a výchovné pobyty pro děti a mládež ze sociálně znevýhodněného prostředí 
• asistovaný styk při komunikaci rodičů s dětmi  
Celkem žádostí 20 
Návrh podpory – počet projektů 11 

4. Služby v oblasti podpory dětí a mladých dospělých do 26 let opouštějících zařízení ústavní 
výchovy a pomoc při jejich začleňování do běžného života 
Celkem žádostí 2 
Návrh podpory – počet projektů 2 

V následující diskusi upozornil O. Počarovský, že sdružení Anima - terapie, o.s., je 
organizací poskytující adiktologické služby, které jsou certifikované. Principiálně 
nedoporučuje proto podpořit v tomto programu. 

M. Ludvík sdělil, že nejsou předloženy komplexní informace, a na základě dílčích nemůže 
hlasovat pro jakoukoliv změnu. 

O. Počarovský navrhl snížit návrh dotace pro Anima - terapie, o.s., na 0 Kč. 

Přítomno 7 členů, pro hlasovali 4 členové, proti 2 členové, zdržel se 1 člen. 
Návrh nebyl přijat. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP souhlasí s rozdělením částky 4 mil. Kč pro jednotlivé projekty žadatelů dle 
návrhu grantové komise bez ponechání rezervy. 

Hlasování v 15.48 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 
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Program D – akce celopražského významu 
H. Prokopová Nesrstová sdělila, že tento nově vyhlašovaný pilotní program zahrnuje široké 
spektrum akcí a možných jednorázových aktivit v oblasti zdravotní, sociální i preventivní,  
bylo hodnoceno celkem 48 žádostí, v celkové výši požadavku 6 226 084 Kč. Podané žádosti 
hodnotili externí hodnotitelé a následně pracovní skupina odd. grantové podpory. Pro 
hodnocení byla nastavena základní kritéria a byl hodnocen zejména celopražský význam, 
přesah mezi oblastmi a dopad na veřejnost, v úvahu byla brána též předchozí realizace 
a udělená záštita. 

K návrhu nebyly vzneseny připomínky. 

Usnesení: 
VZSB ZHMP souhlasí s rozdělením částky 1 604 500 Kč pro jednotlivé projekty žadatelů dle 
návrhu grantové komise ponecháním rezervy 1,040 mil. Kč. 

Hlasování v 15.50 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

ad 4) Zdravé město Praha 2013 – informace o jednání grantové komise 
Informace o projednání dotačního programu Zdravé město Praha 2013 grantovou komisí 
podala J. Nožířová, vedoucí odd. prevence. 

K předloženému materiálu nebyly vzneseny žádné dotazy. 

Výbor bere informaci na vědomí. 

ad 10) Různé 
V závěru jednání dostala slovo pí Šenarová, která sdělila, že od roku 2006 předkládá 
materiály a upozorňuje na zasažení imisemi oblasti Bulovky. Po dokončení tunelu Blanka 
bude zasaženo zplodinami cca 10 tisíc lidí i vzácná povltavská kotlina. Zdůrazňuje, že výbory 
nemohou pracovat samostatně, nýbrž musí fungovat horizontální spolupráce v zájmu 
obyvatel Prahy. Povinností zdravotního výboru je sledovat zdravotní stav obyvatel a pohled 
EU na město Prahu. Má základní otázku, zda se koncepčně sleduje zamoření Prahy 
způsobené nadměrnou automobilovou dopravou. Počet vozidel neustále stoupá, proto by se 
měla budovat odstavná parkoviště. Další problém vidí v počtu a technickém stavu - kolik je 
měřicích stanic, kde jsou umístěny a v jakém stavu se nacházejí (tyto stanice provozuje 
Český hydrometeorologický ústav). Požaduje, aby výbor zajistil umístění měřicí stanice do 
ulice V Holešovičkách na úroveň onkologie Nemocnice Na Bulovce. Dále požaduje, aby 
Ministerstvo životního prostředí více sledovalo stav životního prostředí v hl. m. Praze. 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.10 hodin. 
 
 
 
  .............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
  .............................................  
 Lenka Teska Arnoštová  
 členka VZSP ZHMP  




